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REVISTA PRESEI 

 

 Liderii principalelor partide, convocati de Klaus Iohannis. Cum incearca 

presedintele sa linisteasca spiritele in coalitie SURSE 

Presedintele Klaus Iohannis intervine in scandalul iscat in coalitia de guvernare 

dupa ce ministrul Sanatatii, Vlad Voiculescu, a fost demis. 

 

Joi, 15 aprilie, este asteptata o sedinta convocata de Klaus Iohannis la Vila Lac 3, 

cu liderii coalitiei, potrivit unor surse politice. 

 

Potrivit surselor ziare.com, USR PLUS va cere si la aceste discutii 

demisia premierului Florin Citu. Cei de la USR PLUS sunt extrem de revoltati, 

dupa ce Vlad Voiculescu a fost demis fara sa fie consultati sau macar anuntati. Cel 

mai probabil, presedintele Klaus Iohannis va incerca sa aplaneze acest conflict, 

care ar putea genera o criza majora pe scena politica. 

 

USR PLUS a avut ieri sedinta, dupa ce Voiculescu a fost revocat si s-au discutat 

conditiile pentru a ramane la guvernare. O idee luata in calcul pentru a continua 

parteneriatul cu PNL a fost demisia lui Florin Citu. 

 

Mai multi ministri USR PLUS l-au criticat miercuri pe Florin Citu. 

Ministrul cercetarii, inovarii si digitalizarii, Ciprian Teleman, afirma ca "premierul 

a picat un test de leadership" si ca "a ales calea scurta de a scapa de o grija in loc sa 

aleaga calea mai anevoioasa a comunicarii si a colaborarii". 

 

Vicepremierul Dan Barna a transmis miercuri seara, 14 aprilie, ca Florin Citu "stia 

bine ca avea in USR PLUS parteneri loiali, lucru demonstrat in repetate randuri", 

insa acesta "s-a pregatit pentru o lovitura pe care si-a dorit-o spectaculoasa". 

 

Dan Barna a afirmat pe pagina sa de Facebook faptul ca premierul stia ca ar fi fost 

dispus sa discute oricat pentru a asigura stabilitatea coalitiei. 

 

 

https://ziare.com/klaus-johannis/
https://ziare.com/vlad-voiculescu/
https://ziare.com/vlad-voiculescu/stiri-vlad-voiculescu/conditia-usr-plus-guvernare-1673228
https://ziare.com/vlad-voiculescu/stiri-vlad-voiculescu/conditia-usr-plus-guvernare-1673228
https://ziare.com/florin-citu/
https://ziare.com/usr/
https://ziare.com/politica/vlad-voiculescu/
https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/politica/ministri/
https://ziare.com/politica/stiri-politice/ministrtul-ciprian-teleman-spune-ca-premierul-a-picat-un-test-de-leadership-1673358
https://ziare.com/dan-barna/
https://ziare.com/klaus-johannis/dan-barna-stiri/
https://ziare.com/facebook/
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In schimb, acuza Barna, Florin Citu a decis sa anunte public demiterea unui 

ministru al USR PLUS in timp ce se discuta despre modalitati de rezolvare a 

diferendului. 

 

Ministrul Justitiei, Stelian Ion, a calificat miercuri, 14 aprilie, drept "un moment 

foarte neplacut" demiterea ministrului Vlad Voiculescu, adaugand ca merge mai 

departe coalitia guvernamentala, "ideea de a se opri acum neputand fi acceptata". 

 

Premierul Florin Citu a trimis la Cotroceni miercuri documentele privind revocarea 

lui Vlad Voiculescu din functia de ministru al Sanatatii. 

 

La scurt timp, seful statului a semnat decretul de revocare a acestuia. 

 

Decizia premierului a generat o criza in randul coalitiei. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Premierul Cîțu: Voi asigura interimatul la Ministerul Sănătății până când 

USR PLUS va face o nominalizare de ministru / Mâine vom avea ședință de 

guvern, sunt mai multe acte normative importante pentru toți românii și care 

nu suportă amânare 

Premierul Florin Cîțu a declarat, miercuri seara, că va asigura interimatul la 

Ministerul Sănătății până când USR PLUS va face o nominalizare de ministru, iar 

Mâine va avea loc o ședință de guvern, pentru că sunt mai multe acte normative 

importante pentru toți românii și care nu suportă amânare. 

Declarațiile premierului: 

Odată cu propunerea de revocare a lui Vlad Voiculescu i-am trimis președintelui și 

propunerea de numire a lui Darna Barna. 

Având în vedere refuzul lui Dan Barna, am înaintat o nouă propunere, în persoana 

mea, acceptată de președinte. 

Am avut deja întâlniri cu secretarii de stat, mâine voi avea videoconferință cu șefii 

DSP. 
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Mâine vom avea ședință de guvern, sunt mai multe acte normative importante 

pentru toți românii și care nu suportă amânare. 

Voi asigura interimatul la Ministerul Sănătății până când USR PLUS va face o 

nominalizare de ministru. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Guvernul urmează să se reunească joi în şedinţă 

Guvernul urmează se va reunească în şedinţă joi, pe ordinea de zi figurând acte 

normative care "nu suportă amânare", după cum a anunţat premierul Florin Cîţu. 

 

"Vom avea şedinţă de Guvern, pentru că sunt mai multe acte normative importante 

pentru toţi românii, care trebuie adoptate, o parte dintre ele care vin de la 

Ministerul Sănătăţii, acte normative care nu suportă amânare", a precizat, miercuri, 

prim-ministrul. 

 

Florin Cîţu l-a demis miercuri pe ministrul Sănătăţii, Vlad Voiculescu, şi a preluat 

interimar acest portofoliu, ca urmare a refuzului vicepremierului Dan Barna de a-şi 

asuma această responsabilitate. 

 

Înaintea şedinţei de joi a Guvernului, Cîţu are programate două întâlniri online cu 

reprezentanţii Direcţiilor de sănătate publică şi managerii spitalelor suport COVID. 

 

Executivul urma să se reunească miercuri, însă şedinţa a fost amânată. 

 

Pe agenda şedinţei figurau proiectul de lege care prevede sancţiunea 

complementară a suspendării activităţii pentru operatorii economici care nu 

respectă măsurile de prevenire şi combatere a răspândirii virusului SARS-CoV-2, 

precum şi un proiect de hotărâre privind aprobarea scoaterii din rezervele de stat a 

unor cantităţi de produse şi acordarea acestora ca ajutoare umanitare interne de 

urgenţă, cu titlu gratuit, unor unităţi sanitare din judeţele Brăila, Cluj, Constanţa, 

Galaţi, Hunedoara, Olt şi Suceava în vederea aplicării măsurilor de prevenire şi 

limitare a transmiterii infecţiilor cu noul coronavirus. 

https://www.agerpres.ro/politica/2021/04/14/sedinta-de-guvern-programata-pentru-miercuri-a-fost-amanata--696386
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Aceeaşi hotărâre de Guvern prevede şi scoaterea din rezervele de stat a unor 

cantităţi de produse şi acordarea acestora, cu titlu gratuit, Spitalului de Urgenţă 

"Prof. Dr. Dimitrie Gerota", Şcolii Militare de Subofiţeri de Jandarmi "Petru 

Rareş" Fălticeni în vederea aplicării măsurilor de prevenire şi limitare a 

transmiterii infecţilor cu SARS-CoV -2 şi Inspectoratului Poliţiei de Frontieră 

Timişoara pentru desfăşurarea activităţii specifice trierii anti-COVID a grupurilor 

de migranţi. 

 

Un alt proiect de lege care se afla pe ordinea de zi a şedinţei de miercuri a 

Guvernului viza adoptarea unor măsuri referitoare la infrastructuri informatice şi 

de comunicaţii de interes naţional şi condiţiile implementării reţelelor 5G. 

 

Cabinetul Cîţu figurează să discute şi o serie de proiecte de hotărâri de Guvern 

pentru aprobarea plafoanelor alocate ajutoarelor naţionale tranzitorii în sectoarele 

zootehnic, speciile bovine, ovine şi caprine, şi sectorul vegetal pentru anul de 

cerere 2020. 

 

Pe agenda şedinţei se mai afla un memorandum pentru stabilirea principiilor care 

vor sta la baza reanalizării şi elaborării cadrului legal privind salarizarea 

personalului plătit din fonduri publice. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Premierul Cîţu a abrogat ordinul ministrului Sănătăţii privind stabilirea 

unor noi reguli pentru carantinare 

Ministrul interimar al Sănătăţii, premierul Florin Cîţu, a dispus abrogarea 

Ordinului ministrului Sănătăţii 506/2021 privind stabilirea unor noi reguli pentru 

instituirea carantinei. 

Ordinul ministrului interimar de la Sănătate a fost publicat, miercuri seară, în 

Monitorul Oficial. 
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Marţi în Monitorul Oficial a fost publicat un ordin pentru modificarea şi 

completarea Ordinului ministrului sănătăţii nr. 1.309/2020 privind modalitatea de 

aplicare a măsurilor de prevenire şi limitare a îmbolnăvirilor cu SARS-CoV-2. 

 

Potrivit acestuia, carantina zonală poate fi instituită pentru municipiile/zonele 

metropolitane cu peste 100.000 de locuitori care întrunesc minimum 60 de puncte. 

Aceste puncte se acordă în funcţie de o serie de indicatori precum: numărul de 

teste efectuate în ultimele 7 zile, rata de pozitivitate în ultimele 14 zile, rata de 

incidenţă cumulată în 14 zile, trendul incidenţei cumulate pentru ultimele 14 zile, 

numărul de cazuri din focare/nr. total cazuri din UAT, grad de ocupare a paturilor 

ATI în judeţ, grad de ocupare a paturilor destinate pacienţilor cu COVID-19 în 

judeţ. 

 

Vicepremierul Dan Barna a declarat marţi seară că ordinul ministrului Sănătăţii 

care stabileşte criteriile utilizate în evaluarea riscului epidemiologic de îmbolnăvire 

cu virusul SARS-CoV-2 în vederea instituirii carantinei zonale este unul necesar, 

în condiţiile în care reglementarea anterioară conţinea "indicatori foarte vagi". 

 

"Este un ordin firesc, fără îndoială, pentru că reglementarea anterioară, ordinul 

anterior care stabilea criteriile în funcţie de care într-o localitate sau alta se iau 

măsurile acestea de restricţie, ordinul respectiv avea câţiva indicatori foarte vagi: 

calitatea îngrijirii medicale, rezilienţa pacienţilor. Erau total aleatorii acele criterii, 

fapt care a făcut posibilă situaţia de la Timişoara. Ştiţi ce s-a întâmplat la 

Timişoara: că e carantină, dar de fapt nu e carantină, că sunt cifrele mai mari, dar 

hai să zicem că sunt mai mici. Şi s-a creat acolo o întreagă emoţie, cu un 'fight' 

(luptă, n.r.) public. (...) Modificările de acum stabilesc indicatori foarte clari legaţi 

de numărul de testări, numărul de cazuri de la ATI, numărul de decese, încurajează 

testarea", a afirmat liderul USR. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Dan Barna: Premierul Florin Cîțu nu mai are susținerea USR PLUS, cerem 

o întâlnire de urgență a coaliției pentru a discuta retragerea sa. Am avut o 

discuție cu președintele Iohannis 

Copreședintele USR PLUS Dan Barna a declarat miercuri că premierul Florin Cîțu 

nu mai are susținere formațiunii pe care o conduce și a cerut o reuniune de urgență 

a coaliției pentru a discuta înlocuirea acestuia din funcție. 

”Demiterea de către premier a lui Vlad Voiculescu e o decizie unilaterală și 

imatură politic. Ridică mari semne de întrebare asupra capacității premierului Cîțu 

de a conduce coaliția (…) Anunțul din această dimineață legat de preluarea de 

către mine a interimatului, fără consultarea mea. E o decizie care confirmă iar 

imaturitate. Am discutat cu președintele României și vom găsi o soluție”, a precizat 

Dan Barna. 

”Am toată încrederea în înțelepciunea și maturitatea coaliției pentru a continua 

guvernarea. Răspunsul e foarte simplu, ni l-a dat chiar premierul azi: coaliția nu stă 

într-o singură persoană”, a mai spus liderul USR PLUS. 

Principalele declarații ale copreședintelui USR PLUS:  

 Demiterea de către premier a lui Vlad Voiculescu e o decizie unilaterală și 

imatură politic 

 Ridică mari semne de întrebare asupra capacității premierului Cîțu de a 

conduce coaliția 

 Am fost invitat de premier la o discuție la care mi-a comunicat o decizie deja 

luată și transmisă președintelui României 

 Nu a existat nici o discuție 

 Anunțul din această dimineață legat de preluarea de către mine a 

interimatului, fără consultarea mea. E o decizie care confirmă iar imaturitate. 

Am discutat cu președintele României și vom găsi o soluție 
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 În fiecare intervenție am confirmat că există dreptul premierului de a evalua 

miniștrii. Doar că demiterea din această dimineață nu se bazează pe nici o 

evaluare a ministrului Vlad Voiculescu pe care premierul și-a asumat-o 

unilateral 

 O coaliție de guvernare nu poate funcționa decât pe bază de respect 

 Nu trebuie să vorbim despre evaluări dacă ele nu există 

 Cerem o întâlnire de urgență a coaliției pentru a avea un dialog responsabil 

cu președinții Orban și Kelemen Hunor pentru a discuta retragerea 

premierului Cîțu 

 I se reproșează lui Vlad Voiculescu lucruri pe care nu le-a avut nici un 

moment sub control. Campania de vaccinare e direct sub controlul 

premierului și suntem pe locul 25 din 27 în UE, în ciuda unui start bun. 

 USR PLUS rămâne asumat pe responsabilitatea de a face reforme 

 Vom avea o discuție în coaliție astăzi pentru a vedea cum continuăm 

 Ce se întâmplă dacă PNL îl susține pe Florin Cîțu? Am toată încrederea în 

înțelepciunea coaliției pentru ca România să meargă mai departe 

 Am avut o discuție cu președintele Iohannis acum câteva ore, vom vedea 

dacă e necesară medierea sa 

 Am toată încrederea în înțelepciunea și maturitatea coaliției pentru a 

continua guvernarea. Răspunsul e foarte simplu, ni l-a dat chiar premierul 

azi: coaliția nu stă într-o singură persoană 

 Vom avea o discuție în coaliție pe subiectul retragerii încrederii premierului 

Cîțu 

 Până azi, toate deciziile majore au găsit consensul și înțelepciunea necesare 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Ce sporuri vor fi plătite bugetarilor în viitoarea lege. Raluca Turcan: 

Sporuri pentru activitatea în zone izolate, munca din zilele libere sau 

activitatea operativă 

Viitoarea lege a salarizării va păstra doar anumite sporuri, cele considerate „cu 

adevărat relevante”, potrivit unei propuneri a Ministerului Muncii. Ministrul 

Raluca Turcan a detaliat pentru Economedia ce astfel de sporuri „relevante” vor 

rămâne în noua lege. 

Ministerul Muncii a propus, într-un memorandum, schimbări majore în salarizarea 

bugetarilor, printre care și plafonarea sporurilor la maximum 20% din salariul de 

bază sau analiza tuturor categoriilor de sporuri, cu menținerea numai a celor cu 

adevărat relevante. 

Ministrul Muncii Raluca Turcan a dat câteva exemple de sporuri „relevante” care 

ar putea rămâne în noua lege, respectiv: sporuri pentru activitatea în zone izolate, 

munca din zilele libere sau activitatea operativă (în cazul polițiștilor care execută, 

conduc, coordonează sau contribuie la realizarea misiunilor operative). 

Potrivit ei, unele sporuri sunt „inventate, pentru a crește venitul, nu pentru a 

recompensa o performanță sau a compensa un risc sau o dificultate care lipsesc în 

alte activități”. „Așa s-a ajuns la o situație de haos, cu sporuri care nu reflectă 

realitatea și s-a compromis chiar ideea corectă de spor care recompensează o 

performanță sau compensează un risc, o dificultate excepțională. Vrem ca sporurile 

să reflecte realitatea, nu să creeze inechitate sau să fie mincinoase. Există 80.000 

de angajați cu salariul minim în sistemul bugetar și este mult mai corect să fie 

repoziționați în grila de salarizare salariile foarte mici, decât să fie inventate 

sporuri. Nu trebuie inventate sporuri pentru a crește artificial venitul, ci trebuie un 

salariu de bază care să reflecte valoarea muncii”, a scris ulterior, într-o postare pe 

Facebook, Raluca Turcan. 

Ministrul a precizat că un alt element în discuție este simplificarea modului de 

stabilire a drepturilor salariale, respectiv cât mai puține sporuri și stabilirea cât mai 

simplă a salariilor, cu elemente clare, ca de exemplu eliminarea sporurilor de „până 

la”. 

https://economedia.ro/document-salarizarea-bugetarilor-marile-modificari-propuse-de-ministerul-muncii-sporuri-de-maximum-20-din-salariul-de-baza-uniformizarea-salariilor-din-primarii-spor-de-performanta-lunar.html#.YHcGB-gzZPY
https://www.facebook.com/RalucaTurcan/posts/4021519021245754
https://www.facebook.com/RalucaTurcan/posts/4021519021245754
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Ministrul Muncii afirmă de asemenea că modul în care este aplicată acum 

salarizarea în domeniul Justiției a dat naștere la numeroase litigii sau acțiuni 

câștigate de magistrați sau alte categorii de personal care au costat statul foarte 

mult atât din perspectiva dobânzilor, cât și a cheltuielilor cu aceste procese, 

inclusiv cheltuieli substanțiale cu executările silite. 

Diferențe între salarii din administrația locală și cea centrală 

Ministrul Muncii a mai afirmat că la nivelul administrației publice locale se 

identifică o serie de dezechilibre salariale între unitățile administrativ teritoriale de 

nivel similar. „Așa apar diferențele fără nicio logică între angajați cu aceeași 

activitate și aceeași pregătire”, afirmă Turcan. 

Potrivit unui exemplu dat de ministrul Muncii, un consilier superior gradația 5 în 

administrația locală are salariul de bază 10.982 lei, în timp ce aceeași funcție – 

consilier superior gradația 5, în administrația centrală, are salariul de bază 8.982 

lei. „Diferența între acești doi oameni cu aceeași funcție, aceeași pregătire și care 

fac același lucru este de 2.000 de lei în favoarea angajatului din administrația 

locală, fără nicio logică”, afirmă Turcan. 

Un alt exemplu dat de ministru este cel al unui consilier grad profesional superior 

(S) angajat într-un județ, care câștigă 9.775 lei, iar în alt județ, exact aceeași funcție 

este plătită cu 5.492 lei, cu peste 4.000 de lei mai puțin. 

Ministrul Muncii a precizat că „niciun venit nu va scădea, prin aplicarea acestor 

principii”. 

„Vor crește acele salarii care au fost mult lăsate în urmă prin inechitățile legislației 

adoptate în trecut. Salarizarea în sectorul public va deveni unitară, predictibilă și va 

fi în corelație cu eficiența instituțiilor. Plafonarea sporurilor nu înseamnă scăderea 

sporurilor mai mari de acum, ci reașezarea unei bune părți a sporurilor în salariile 

de bază”, afirmă Raluca Turcan. 

Ministrul a precizat, de asemenea, că „este prematur să ne referim la impactul 

financiar” al noilor prevederi, întrebată de Economedia câți bani va economisi 

statul prin aceste măsuri. 

(Sursa: economedia.ro) 
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 Ajutoarele HoReCa 2021: Lista cheltuielilor eligibile și condițiile pentru 

firme (proiect de procedură) 

Ministerul Economiei a lansat, miercuri, în dezbatere publică propunerea oficială 

de procedură de implementare a viitoarei scheme de ajutoare de stat pentru 

restaurante, cafenele, pensiuni, alte firme HoReCa și agenții de turism, fiind 

detaliate cheltuielile eligibile propuse și condițiile pentru beneficiari. 

Proiectul de procedură s-a publicat într-un moment de tensiuni majore în coaliția 

de guvernare și trebuie avut în vedere că Ministerul Economiei, care gestionează 

aceste ajutoare, aparține de USR-PLUS, aflat acum în conflict cu premierul Florin 

Cîțu, de la PNL. 

Bugetul schemei HoReCa 

În propunerea de procedură se arată că bugetul schemei de ajutor de stat pentru 

HoreCa este estimat la 500 de milioane de euro. În schimb, prin bugetul de stat pe 

anul 2021, s-au prevăzut doar 1 miliard de lei (circa 200 milioane euro) pentru 

plată în această schemă, iar restul până la 2,5 miliarde de lei (circa 500 milioane 

euro) sunt credite de angajament, care necesită transformarea ăn credite bugetare, 

prin rectificare bugetară, pentru a se putea face plăți. 

De altfel, și în proiectul de formular de contract de finanțare anexat la propunerea 

de procedură, Ministerul Economiei își ia o marjă de siguranță. „Răspunderea 

contractuală. În cazul în care prin bugetul Schemei nu se acoperă sumele necesare 

finanţării proiectului, Furnizorul Schemei este exonerat de orice răspundere” - se 

arată în acest formular propus. 

Totuși, în OUG 10/2021, care guvernează această schemă, s-a instituit o modalitate 

de atribuire prin care toți aplicanții să ia niște bani. Astfel, dacă valoarea însumată 

a cererilor de finanțare depășește creditul de angajament sau bugetar alocat pentru 

schemă, angajarea, respectiv plata către beneficiari se va face proporțional, prin 

raportarea sumei aprobate pentru fiecare beneficiar la suma totală a cererilor de 

finanțare aprobate. 

Bugetul schemei cuprinde doar fonduri naționale. 

https://www.startupcafe.ro/finantari/ajutoare-horeca-2021-termen-plata-ordonanta-10.htm
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Schema se derulează până la 31 decembrie 2021, plata sumelor corespunzătoare 

urmând a fi realizată până cel târziu la data de 30 iunie 2022, în limita creditului 

bugetar. 

Prin implementarea măsurii se estimează acordarea de ajutor de stat unui număr 

maxim de 73.211 de beneficiari. 

Se vor acorda ajutoare de stat HoReCa plafonate la 800.000 de euro fiecare, dar 

ajutoarele însumate primite de o firmă și prin alte scheme nu trebuie să depășească 

1,8 milioane de euro (noul prag setat de Comisia Europeană în cadrul temporar). 

Valoarea ajutoarelor va fi de 20% din scăderea activității beneficiarului în anul 

2020 comparativ cu anul 2019 (baza de calcul AICI). 

Înscrierile la această schemă se vor deschide după data de 1 iunie 2021, așa cum 

a menționat Ministerul Economiei, anterior. 

Schema de ajutoare HoReCa: Cheltuielile eligibile propuse 

Conform propunerii de procedură, obiectul finanţării ar trebui să se încadreze în 

una sau mai multe din următoarele categorii eligibile: 

a) cheltuieli privind stocurile de materii prime, materiale, mărfuri, necesare 

activității curente/operaționale desfășurate de beneficiari; 

b) datorii curente și restante față de furnizorii curenți, inclusiv față de furnizorii de 

utilități, potrivit contractelor încheiate; 

c) cheltuieli privind chiria pe bază de contract încheiat (chiria în avans nu este 

eligibilă); 

d) cheltuieli privind achiziția de servicii necesare activității curente, cu excepția 

serviciilor de consultanță, studiilor și altor categorii de servicii indirecte; 

e) cheltuieli privind echipamentele de protecție medicală, inclusiv materiale de 

dezinfecție pentru protecția împotriva răspândirii virusului SARS-CoV-2; 

f) cheltuieli privind achiziția de obiecte de inventar (durata de utilizare este mai 

mica de 1 an), inclusiv obiecte de inventar de natura mijloacelor fixe necesare 

reluării activității curente (au valoarea sub 2500 lei dar durata de utilizare este mai 

mare de 1 an); 

g) cheltuieli privind achiziția de echipamente, utilaje, instalații, tehnologii, 

necesare reluării activității; 

https://www.startupcafe.ro/finantari/ajutoare-horeca-2021-termen-plata-ordonanta-10.htm
https://www.startupcafe.ro/finantari/ajutoare-horeca-inscrieri-2021.htm
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h) cheltuieli privind plata datoriilor către bugetul statului, cu excepția TVA 

deductibil si bugetele locale 

i) cheltuieli salariale, atât cheltuielile cu salariile nete, cât și cele aferente taxelor și 

impozitelor salariale. 

Interesant este că la dezbaterile din Parlament pentru legea de aprobare a 

ordonanței de urgență HoReCa se propusese introducerea unei liste de cheltuieli 

excluse de la finanțare, ca să fie lăsate la liber restul cheltuielilor posibile. 

Verificarea asigurării tipurilor de cheltuieli eligibile se face pe eșantion de 1% în 

scopul validării justificării sumei forfetare. 

Toate plățile aferente proiectelor se vor face prin transfer bancar, nefiind permise 

retrageri din conturile de proiect și nici plăți în numerar ale cheltuielilor eligibile. 

Pentru plăţile efectuate în valută, conversia se va face utilizându-se cursul de 

schimb de la data lansării. 

Schema de ajutoare HoReCa: Condiții de eligibilitate pentru firmele beneficiare 

Primele condiții de eligibilitate pentru firmele beneficiare au fost deja stabilite prin 

ordonana de urgență în vigoare: 

 întreprinderi care dețin agenţii de turism, care desfăşoară activităţi conform 

codurilor CAEN 7911, 7912, 7990, 

 întreprinderi care dețin structuri de primire turistice cu funcţiuni de cazare, 

care desfăşoară activităţi conform codurilor CAEN 5510, 5520, 5530, 5590, 

 întreprinderi care dețin structuri de alimentaţie, care desfăşoară activităţi 

conform codurilor CAEN 5610, 5621, 5629, 5630 şi care sunt înregistrate în 

scopuri fiscale pe teritoriul României, 

 ghizii de turism care desfăşoară activităţi conform codului CAEN 7990 și 

sunt organizați ca întreprinderi. 

Activităţile sunt eligibile dacă sunt desfăşurate în baza unor licenţe de turism emise 

de autoritatea publică centrală responsabilă în domeniul turismului pentru agențiile 

de turism,  certificate de clasificare emise de autoritatea publică centrală 

responsabilă în domeniul turismului pentru structurile de cazare, autorizaţii de 
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funcţionare emise de către autoritățile publice locale sau certificate de clasificare 

emise de autoritatea publică centrală responsabilă în domeniul turismului pentru 

unitățile de alimentație publică, sau atestate de ghid de turism emise de autoritatea 

publică centrală responsabilă în domeniul turismului. 

Licențele/certificatele/autorizațiile/ atestatele trebuie să fie valabile la momentul 

transmiterii formularului de înscriere în cadrul Schemei.  Codul/codurile CAEN 

pentru care aplicantul solicită finanțare trebuie să fi fost autorizat/autorizate pe 

perioada aferentă bazei de calcul  în cadrul prezentei Scheme.    

Mai departe, proiectul de procedură prevede și alte condiții de eligibilitate a 

beneficiarilor, cumulative: 

a) nu sunt întreprinderi în dificultate, în sensul definiţiei de la art. 2 pct. 18 din 

Regulamentul (UE) nr. 651/2014 al Comisiei din 17 iunie 2014 de declarare a 

anumitor categorii de ajutoare compatibile cu piaţa internă în aplicarea articolelor 

107 şi 108 şi/sau nu erau în dificultate la 31 decembrie 2019, dar care s-au 

confruntat cu dificultăţi sau au intrat în dificultate ulterior, din cauza epidemiei de 

COVID-19.  

În sensul definiţiei de la art. 2 pct. 18 din Regulamentul (UE) nr. 651/2014 al 

Comisiei din 17 iunie 2014 de declarare a anumitor categorii de ajutoare 

compatibile cu piaţa internă în aplicarea articolelor 107 şi 108, întreprinderile în 

dificultate sunt acele întreprinderi care se află în cel puţin una din situaţiile 

următoare:  

1. în cazul unei societăţi cu răspundere limitată, reglementată de Legea societăţilor 

nr. 31/1990, republicată, cu modificările şi completările ulterioare, alta decât un 

IMM care există de cel puţin trei ani sau, în sensul eligibilităţii pentru ajutor pentru 

finanţare de risc, un IMM aflat la 7 ani de la prima sa vânzare comercială care se 

califică pentru investiţii pentru finanţare de risc în urma unui proces de diligenţă 

efectuat de un intermediar financiar selectat, atunci când mai mult de jumătate din 

capitalul său social subscris a dispărut din cauza pierderilor acumulate. Această 

situaţie survine atunci când deducerea pierderilor acumulate din rezerve şi din toate 

celelalte elemente considerate în general ca făcând parte din fondurile proprii ale 

societăţii conduce la un rezultat negativ care depăşeşte jumătate din capitalul social 

subscris.  
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În sensul acestei dispoziţii, "societate cu răspundere limitată" se referă în special la 

tipurile de societăţi menţionate în anexa I la Directiva 2013/34/UE a Parlamentului 

European şi a Consiliului din 26 iunie 2013 privind situaţiile financiare anuale, 

situaţiile financiare consolidate şi rapoartele conexe ale anumitor tipuri de 

întreprinderi, de modificare a Directivei 2006/43/CE a Parlamentului European şi a 

Consiliului şi de abrogare a Directivelor 78/660/CEE şi 83/349/CEE ale 

Consiliului, iar "capital social" include, dacă este cazul, orice capital suplimentar;  

2. în cazul unei societăţi reglementate de Legea nr. 31/1990, republicată, cu 

modificările şi completările ulterioare, în care cel puţin unii dintre asociaţi au 

răspundere nelimitată pentru creanţele societăţii, alta decât un IMM care există de 

mai puţin de 3 ani sau, în sensul eligibilităţii pentru ajutor pentru finanţare de risc, 

un IMM aflat la 7 ani de la prima sa vânzare comercială care se califică pentru 

investiţii pentru finanţare de risc în urma unui proces de diligenţă efectuat de un 

intermediar financiar selectat, atunci când mai mult de jumătate din capitalul 

propriu, aşa cum reiese din contabilitatea societăţii, a dispărut din cauza pierderilor 

acumulate. În sensul prezentei dispoziţii, «o societate în care cel puţin unii dintre 

asociaţi au răspundere nelimitată pentru creanţele societăţii» se referă în special la 

acele tipuri de societăţi menţionate în anexa II la Directiva 2013/34/UE;  

3. atunci când întreprinderea face obiectul unei proceduri colective de insolvenţă 

sau îndeplineşte criteriile prevăzute în dreptul intern pentru ca o procedură 

colectivă de insolvenţă să fie deschisă la cererea creditorilor săi;  

4. atunci când întreprinderea a primit ajutor pentru salvare şi nu a rambursat încă 

împrumutul sau nu a încetat garanţia sau a primit ajutoare pentru restructurare şi 

face încă obiectul unui plan de restructurare;  

5. în cazul unei întreprinderi care nu este un IMM, atunci când, în ultimii doi ani: 

raportul datorii/capitaluri proprii al întreprinderii este mai mare de 7,5 şi 

capacitatea de acoperire a dobânzilor calculată pe baza EBITDA se situează sub 

valoarea 1,0.  

Prin excepţie, ajutorul se poate acorda microîntreprinderilor sau întreprinderilor 

mici, în sensul anexei I la Regulamentul general de exceptare pe categorii de 

ajutoare, Regulamentul (UE) nr. 651/2014 al Comisiei din 17 iunie 2014 de 

declarare a anumitor categorii de ajutoare compatibile cu piaţa internă în aplicarea 

articolelor 107 şi 108 din tratat, care se aflau deja în dificultate la 31 decembrie 

2019, cu condiţia să nu facă obiectul unei proceduri colective de insolvenţă în  
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temeiul legislaţiei naţionale şi să nu fi primit ajutor pentru salvare sau ajutor pentru 

restructurare.  

Pentru a putea beneficia de ajutor este necesar ca, la momentul acordării ajutorului 

în temeiul OUG nr. 224/2020, cu moficările și completările ulterioare, operatorii 

economici prevăzuți mai sus care au primit ajutor pentru salvare să fi rambursat 

împrumutul sau să fi încetat garanţia, iar operatorii economici care au primit ajutor 

pentru restructurare să nu mai facă obiectul unui plan de restructurare.  

b)  nu depăşesc plafonul de 1.800.000 Euro conform secțiunii 3.1. din 

Comunicarea Comisiei Europene - Cadru temporar pentru măsuri de ajutor de stat 

de sprijinire a economiei în contextul actualei epidemii de COVID-19 [C(2020) 

1863], cu modificările şi completările ulterioare; 

c) nu fac obiectul unei decizii emise de către Comisia Europeană/alt furnizor de 

ajutor de stat/Consiliul Concurenţei de recuperare a unui ajutor de stat/de 

minimis sau, în cazul în care au făcut obiectul unei astfel de decizii, aceasta a fost 

deja executată şi creanţa integral recuperată, cu dobânzile aferente.  

d) nu se află în insolvenţă la momentul înscrierii în cadrul schemei de ajutor de 

stat. 

e) își mențin activitatea pentru care au obţinut finanţare pentru cel puţin 12 luni de 

la data plăţii sumelor sau 24 de luni de la data plăţii sumelor, în cazul în care 

valoarea grantului este mai mare de echivalentul în lei al sumei de 200.000 euro, 

dacă prin acte normative nu se instituie restricţii de natură a impune suspendarea 

ori întreruperea activităţii comerciale. Perioada de suspendare ori întrerupere a 

activităţii comerciale nu se ia în calcul la determinarea termenului de 12 luni, 

respectiv 24 de luni. 

f) au depus situaţiile financiare anuale aferente ultimelor două exerciţii financiare 

încheiate (2019 și 2020), pentru care s-a împlinit termenul legal de depunere, 

prevăzut la art. 36 alin. (1) din Legea nr. 82/1991, republicată, cu modificările şi 

completările ulterioare, dacă au obligaţia să întocmească asemenea situaţii.   

Schema de ajutoare HoReCa: Procedura de înscriere pe platformă 
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Înscrierea în cadrul Schemei HoReCa, creare profil, user, parolă şi completarea 

formularului de înscriere în vederea obţinerii finanţării se va face on-line, folosind 

link-ul  http://www.imm.gov.ro. 

Înscrierile în cadrul Schemei se vor realiza în 2 etape distincte: 

Etapa 1 de creare profil, user și parolă, unde aplicanții vor înregistra cu semnătură 

electronică, atât datele reprezentantului legal/împuternicit, conform Anexei nr. 3, 

cât și datele întreprinderii eligibile, conform art. 3 din prezenta procedură. 

Beneficiarii care și-au creat deja profil, user și parolă în cadrul platformei în 

vederea primirii unui ajutor de stat în baza OUG nr. 130/2020 privind unele măsuri 

pentru acordarea de sprijin financiar din fonduri externe nerambursabile, aferente 

Programului operational Competitivitate 2014-2020, în contextual crizei provocate 

de COVID-19, precum și alte măsuri în domeniul fondurilor europene, cu 

modificările și completările ulterioare, vor putea folosi respectivul profil în cadrul 

prezentei Scheme. 

Etapa 2 de înscriere în cadrul Schemei, în care aplicanții, cu profil, user și parolă 

generate în prima etapă, vor completa formularul electronic de înscriere, conform 

Anexei nr. 1 la prezenta procedură, vor încărca declarațiile pe proprie răspundere, 

conform anexelor nr. 4-6 la prezenta procedură (declarație ajutor de stat, declarație 

tip întreprindere, formular de calcul pentru întreprinderi partenere sau legate), 

copie după certificatul de clasificare pentru structurile de primire cu funcțiuni de 

cazare, copie după autorizația de funcționare sau după certificatul de clasificare 

pentru structurile de alimentație publică, copie după atestat pentru ghizii turistici, 

respectiv copie după licență pentru agențiile de turism. 

Prin completarea formularului de înscriere beneficiarii își vor lua angajamentul de 

plată a datoriilor restante către bugetul central, angajametul privind menținerea 

activității pentru 12 luni, respectiv 24 luni în cazul în care valoarea grantului este 

mai mare decât echivalentul în lei al sumei de 200.000 euro, își vor asuma pe 

proprie răspundere că întreprinderea nu era în dificultate la 31 decembrie 2019, că 

nu este în insolvență și că nu are decizie de recuperare emisă de Comisia 

Europeană/alt furnizor de ajutor de stat/Consiliul Concurenței, conform art. 3 alin 

(6) din OUG nr. 224/2020 cu modificările și completările ulterioare. 

http://www.imm.gov.ro/ro/
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Tot în această etapă, beneficiarii vor încărca raportul de expertiză 

contabilă/raportul de audit, împreună cu anexa la acesta, asumate de expertul 

contabil/auditorul financiar. Anexa la raport va fi realizată conform Anexei nr. 7 la 

prezenta procedură. 

Data de la care este activă prima etapă de creare profil, user și parolă se va 

comunica pe site-ul instituţiei înainte de data începerii procesului propriu zis. 

Data de la care este activă a doua etapă de înscriere în cadrul Schemei se comunică 

pe site-ul instituţiei cu cel puțin 3 zile înainte de data începerii procesului de 

înregistrare propriu zis. 

Aplicația electronică aferentă primei etape de înscriere (creare profil, user și 

parolă) va rămâne deschisă pe toată perioada înscrierilor în cadrul Schemei. 

Aplicația electronică aferentă celei de a doua etape de înscriere în cadrul Schemei 

va fi deschisă începând cu ora 10.00 a primei zile de înscriere, timp de 10 zile 

lucrătoare de la demararea înscrierii, până la ora 20.00 a ultimei zile de înscriere, 

cu posibilitatea de prelungire a termenului până la epuizarea bugetului. 

Descarcă procedura și anexele propuse în dezbatere publică: 

 Proiect Ordin 

 Procedura 

 Anexa nr.1 

 Anexa nr.2 

 Anexa nr.3 

 Anexa nr.4 

 Anexa nr.5 

 Anexa nr.6 

 Anexa nr.7 

 Anexa nr.8 

http://www.economie.gov.ro/images/transparenta-decizionala/2021%20OMEAT%20procedura%20Turism/Ordin%20Procedura%20HORECA%2014.04.2021.docx
http://www.economie.gov.ro/images/transparenta-decizionala/2021%20OMEAT%20procedura%20Turism/Procedura%20HORECA%2014.04.2021.doc
http://www.economie.gov.ro/images/transparenta-decizionala/2021%20OMEAT%20procedura%20Turism/Anexa-1-Formular-inscriere.doc
http://www.economie.gov.ro/images/transparenta-decizionala/2021%20OMEAT%20procedura%20Turism/Anexa-2-Contract-de-finantare.doc
http://www.economie.gov.ro/images/transparenta-decizionala/2021%20OMEAT%20procedura%20Turism/Anexa-3-Model%20Imputernicire.docx
http://www.economie.gov.ro/images/transparenta-decizionala/2021%20OMEAT%20procedura%20Turism/Anexa-4-Declaratie-ajutor-de-stat.doc
http://www.economie.gov.ro/images/transparenta-decizionala/2021%20OMEAT%20procedura%20Turism/Anexa-5-Declaratie%20tip%20%C3%AEntreprindere.doc
http://www.economie.gov.ro/images/transparenta-decizionala/2021%20OMEAT%20procedura%20Turism/Anexa-6-Calcul-intreprinderi.doc
http://www.economie.gov.ro/images/transparenta-decizionala/2021%20OMEAT%20procedura%20Turism/Anexa-7%20-%20Anexa%20Raport.docx
http://www.economie.gov.ro/images/transparenta-decizionala/2021%20OMEAT%20procedura%20Turism/Anexa-8-Raport-de-progres.docx
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Propunerile, sugestiile şi opiniile privind proiectul de act normativ se primesc in 

termen de 10 zile de la data publicării la adresa de e-

mail: dezbateri_publice@economie.gov.ro . 

Accesează AICI forma consolidată a OUG 224/2020, modificată prin OUG 

10/2021, privind schema de ajutoare HoReCa.  

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Indexul locurilor de muncă OLX: cei mai căutaţi angajaţi din piaţa locală de 

muncă sunt inginerii, meseriaşii, constructorii, şoferii şi curierii. Top salarii 

oferite, pe industrii 

 

mailto:dezbateri_publice@economie.gov.ro
http://legislatie.just.ro/Public/DetaliiDocument/235872
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Următorii în clasamentul celor mai doriţi angajaţi sunt lucrătorii din producţie – 

depozit – logistică, iar pe a treia poziţie sunt cei din categoria şoferi – servicii auto 

- curierat ♦ În medie, salariile din categoriile ingineri, meseriaşi, constructori sunt 

de puţin peste 800 de euro, cele ale şoferilor, ale angajaţilor din servicii auto sau 

curierat ajung şi la 1.107 euro, iar angajaţii din producţie şi logistică câştigă circa 

500 de euro lunar. 

Cele mai căutate meserii în luna martie a acestui an în funcţie de numărul de anun-

ţuri postate de angajatori au fost cele de ingineri, meseriaşi, constructori, cu un nu-

măr de 13.355 de anunţuri, în creştere cu 20% faţă de luna precedentă şi cu 32% 

faţă de aceeaşi lună din anul 2020, conform datelor de la platforma OLX. 

„În martie 2021, piaţa a revenit în general la nivelurile prepandemie în ceea ce 

priveşte oferta de locuri de muncă. Cu toate acestea, există o schimbare majoră în 

sectoare, deoarece unele au mai multe oferte faţă de perioada prepandemie, iar 

altele încă se luptă pentru recuperare“, a explicat Mihail Dimitrov, business 

manager în cadrul OLX Locuri de muncă. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Premisele pentru industrie sunt bune, cu comenzi noi în creştere, dar 

producţia industrială continuă să scadă. Producţia industrială a României a 

scăzut cu 2,3% an/an în februarie, iar comenzile noi din industria 

prelucrătoare au avansat cu 3,1% an/an 

Petru Ianc, preşedintele Societăţii Române de Metalurgie 

Industria, care face trei sferturi din exporturile României, a continuat să scadă în 

februarie cu 2,3% an/an, arată datele publicate de Institutul Naţional de Statistică 

(INS). Evoluţia a venit pe fondul unei scăderi a industriei extractive cu 14,1%, în 

vreme ce industria prelucrătoare a scăzut cu 4,1% an/an. 

Evoluţia industriei româneşti este în corelaţie puternică cu evoluţia industriilor 

vestice. Relansarea economilor vestice întârzie, iar Germania, cea mai mare piaţă 

de desfacere pentru produsele industriale româneşti, are restricţii mai severe decât 

alte economii din zona euro. 
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Petru Ianc, preşedintele Societăţii Române de Metalurgie, explică şi motivele 

interne ale scăderii industriei: „Pe plan intern vedem că puterea de cumpărare a 

scăzut, deci şi consumul intern a scăzut. În acelaşi timp industria mare se confruntă 

cu întârzierea iniţierii programelor de compensare care  a emisiilor indirecte şi de 

exonerare parţială de la plata certificatelor verzi. Tot anul acesta nu s-a întâmplat 

nimic, ministerele Energiei şi Economiei fiind în reorganizare şi în stabilirea 

modului de lucru pe aceste programe.“ El mai spune că în 2021, în baza unui 

regulament european, costurile cu energia pentru marii producători industriali au 

crescut. 

 

Un alte set de date de la INS vine cu premise optimiste: comenzile noi din industria 

prelucrătoare au crescut cu 3,1% an/an în februarie 2021. 

„Unele ţări au început să mai ridice din restricţii. Mai sunt semne bune şi pentru că 

deja Uniunea Europeană a iniţiat discuţii cu SUA pentru relaxarea taxelor vamale“, 

a mai spus Petru Ianc. 

Andrei Rădulescu, directorul de analiză macroeconomică al Băncii Transilvania, 

scrie că evoluţia comenzilor noi din industrie exprimă depăşirea punctului critic al 

pandemiei pentru industrie şi intrarea într-un nou ciclu economic. 
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„Din estimările econometrice elaborate rezultă că dinamica anuală a comenzilor 

noi în industria prelucrătoare s-a poziţionat peste nivelul componentei structurale 

pentru a doua lună consecutiv în februarie, evoluţie care confirmă intrarea 

industriei într-un nou ciclu“, scrie Andrei Rădulescu. 

 

Producţia industrială a României a intrat într-un ciclu de contracţie înainte de 

izbucnirea pandemiei. Singura lună în care a înregistrat creştere anuală a fost 

decembrie 2020, când producţia industrială a crescut cu 2,6% în serie brută. 

În ianuarie şi februarie 2021 însă, industria a scăzut cu 2,3% an/an faţă de aceeaşi 

perioadă a anului trecut. Comparaţia anuală însă se face faţă de primele două luni 

din 2020, când economia românească nu se confruntase încă cu restricţiile din 

pandemiei. 

Economia României se bazează pe industrie, care are o pondere în PIB de peste 

20%, spre deosebire de alte economii europene, care se bazează într-o proporţia 

mult mai mare pe servicii. De asemenea, industria face şi 75% din produsele de 

export ale României. 
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(Sursa: zf.ro) 

 

 Blocul Naţional Sindical organizează joi o conferinţă de presă despre 

incidentul tragic de la Eforie Nord 

Blocul Naţional Sindical (BNS) organizează joi o conferinţă de presă despre 

incidentul tragic de la Eforie Nord, în urma căruia doi scafandri au murit în Marea 

Neagră în timp ce supravegheau lucrările de extindere a plajei. 

 

"Săptămâna trecută, mai precis pe 9 aprilie 2021, doi scafandri au murit în Marea 

Neagră în timp ce supravegheau lucrările de extindere a plajei din Eforie Nord. 

Victimele au fost aduse la mal în stop cardio-respirator şi nu au mai putut fi salvate 

de echipajele medicale. Cu fiecare zi care trece apar informaţii care tind să ducă 

organele de anchetă spre uzualul verdict: morţii sunt de vină!", susţin 

reprezentanţii organizaţiei. 
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Aceştia au precizat că organizează conferinţa de presă cu scopul de a se cunoaşte 

adevărul, "pentru ca anchetele în desfăşurare să nu fie muşamalizate, pentru ca 

întreaga opinie publică să cunoască motivele reale care au stat la baza nefericitului 

eveniment". 

 

"BNS împreună cu afiliatul său Asociaţia Naţională a Scafandrilor Profesionişti şi 

Salvamarilor din România sunt singurele structuri din România afiliate EDTC 

(European Diving Technology Committee) singura structură asociativă europeană 

specializată în elaborarea şi promovarea normelor de sănătate şi securitate în 

muncă în activităţi comerciale ce se desfăşoară sub apă. Pe această bună cunoaştere 

a normelor specifice acestor activităţi, am propus Ministerului Transporturilor, în 

trecut, proiecte de acte normative care să ducă la creşterea siguranţei în activităţile 

comerciale care au loc sub apă. În 2018, am fost gazdele reuniunii anuale a EDTC, 

dar şi a International Marine Contractors Associations, cea mai mare structură 

mondială, lider în industria contractorilor marini. În conferinţa de presă de mâine 

vă vom prezenta documente care arată cât de adânci sunt înfipte rădăcinile 

corupţiei în instituţiile de stat din România", notează reprezentanţii BNS.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ministrul Educației, propunere pentru concursurile pentru directorii de 

școli: Cei cu nota 10 să își poată alege orice școală din România, pe modelul 

rezidențiatului 

Ministrul Educației, Sorin Cîmpeanu, a declarat miercuri că o variantă luată în 

calcul pentru concursurile pentru directorii de școli, care va avea două etape și va fi 

organizat în iulie, este ca, pe modelul rezidențiatului, cel care a luat nota 10 să își 

poată alege orice școală din România pe care să o conducă. 

Declarațiile au fost făcute în cadrul conferinței „Vaccinare și testare pentru 

învățare”, organizată de Inspectoratul București. 
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Principalele declaratii: 

 La acest concurs național cu întrebări relevante și foarte echitabil promovate, 

sigur va exista un prag minim, nu știu dacă va fi nota 7, avem nevoie de 

consultare cu experți în științele educației în funcție de nivelul de dificultate 

al subiectelor, în funcție de mulți parametri. Vor fi trei secțiuni la acest 

examen național, de la abilități cognitive până la abilități manageriale. 

 Sunt două idei care vor fi puse în discuție: 

 Prima: finalizăm selecția la nivelul primei etape pe modelul rezidențiatului: 

cine a avut zece zero-zero (10), își alege orice școală din România, cine are 

9,99, 9,98... Numărul de întrebări va fi mare și timpul de răspuns va fi scurt 

în așa fel încât diferențele vor facilita o ierarhizare, eliminând pe cât 

posibil… Nu pot să anticipez situațiile în care sunt discuții la medii egale. 

 Deci prima variantă ar fi ca în ordinea descrescătoare a mediilor să își 

manifeste opțiunea: unde, ce școală, în ce localitate. 

 Ce-a doua opțiune: toți cei care au luat peste nota minimă, 7 spre exemplu, 

să-și manifeste opțiunile și în cazul în care pentru o anumită școală sunt mai 

multe opțiuni, atunci să mergem către etapa a doua în care, nu știu să vă 

spun ponderile, dar știu cine ar putea fi reprezentat în aceste comisii alături 

de reprezentanții inspectoratelor școlare, iar concursurile pentru 

inspectoratele școlare vor fi organizate după cele de director, se ia de la 

bază… Am stat să mă gândesc, știți că în 2015 am organizat concursurile 

pentru inspectorate și mai apoi pentru directori de școală, după care m-am 

gândit „dar de ce?”. Nu am găsit răspuns și atunci asta e propunerea. 

 De fapt, nu e propunere, stă în dreptul Ministerului Educației să stabilească 

succesiunea și pot să vă spun că este deja o decizie: mai întâi concursurile 

pentru directori, apoi cele pentru inspectorate. În felul acesta putem 

beneficia de experiența inspectoratelor în organizarea concursurilor și avem 

timp pentru clarificare la nivel legislativ a relației dintre Ministerul 

Educației, inspectoratele școlare, autoritățile locale și școli. 
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 Mergând pe ideea că un manager, oricât de competent ar fi, în momentul în 

care nu este compatibil cu colectivul de cadre didactice dintr-o școală, 

lucrurile nu vor merge așa cum ne dorim din nicio perspectivă. În aceste 

comisii de interviu e bine să fie și un reprezentant al cadrelor didactice din 

acea școală. Ponderile o să le vedem, dar nu vă ascund că ele sunt absolut 

esențiale. 

 Problema noastră este de încadrare în calendar, în august expiră mandatele și 

există o mare insatisfacție publică pentru numirile de directori făcute, 

conform legii, de către inspectoratele școlare cu consultarea consiliului de 

administrație, până la organizarea concursului, dar nu mai târziu de 

începerea anului școlar. 

 Ideal ar fi să putem organiza aceste concursuri pentru directori înainte de 

începerea anului școlar 2021-2022. Uitându-ne, însă, la toate activitățile în 

care sunteți implicați și care sunt esențiale, mă refer nu numai la evaluări 

naționale, la partea de corectură, la partea de contestații, la toate celelalte 

activități, ar putea fi organizat examenul doar undeva în luna iulie. 

 Nu aș vrea să fie afectată luna august destinată concediilor cadrelor 

didactice, deci ori reușim să facem examenul național dacă nu și partea a 

doua în condițiile în care, prin consultări. Dacă nu reușim să ne încadrăm în 

calendar, atunci ele vor trebui organizate în toamna acestui an, este o 

provocare foarte mare să le poți organiza în luna iulie, dacă nu reușim să le 

organizăm din motive independente de voința noastră, atunci sigur va trebui 

să reușim în toamna acestui an. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Cei mai căutați angajați ai momentului în România: mii de anunțuri cu 

locuri de muncă 

Cei mai căutaţi angajaţi din piaţa locală de muncă sunt inginerii, meseriaşii, 

constructorii, şoferii şi curierii, arată indexul locurilor de muncă OLX. 
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Cele mai căutate meserii în luna martie a acestui an în funcţie de numărul de anun-

ţuri postate de angajatori au fost cele de ingineri, meseriaşi, constructori, cu un nu-

măr de 13.355 de anunţuri, scrie Ziarul Financiar. 

Numărul este în creştere cu 20% faţă de luna precedentă şi cu 32% faţă de aceeaşi 

lună din anul 2020, conform datelor de la platforma OLX, informează Mediafax. 

„În martie 2021, piaţa a revenit în general la nivelurile prepandemie în ceea ce 

priveşte oferta de locuri de muncă. Cu toate acestea, există o schimbare majoră în 

sectoare, deoarece unele au mai multe oferte faţă de perioada prepandemie, iar 

altele încă se luptă pentru recuperare“, a explicat Mihail Dimitrov, business 

manager în cadrul OLX Locuri de muncă. 

După ingineri, meseriași, constructori, cei mai doriţi angajaţi sunt lucrătorii din 

producţie – depozit – logistică, iar pe a treia poziţie sunt cei din categoria şoferi – 

servicii auto - curierat. 

În medie, salariile din categoriile ingineri, meseriaşi, constructori sunt de puţin 

peste 800 de euro, cele ale şoferilor, ale angajaţilor din servicii auto sau curierat 

ajung şi la 1.107 euro, iar angajaţii din producţie şi logistică câştigă circa 500 de 

euro lunar. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Președintele CSM și alți 10 membri ai Consiliului și-au dat în judecată 

instituția pentru un spor de 25% la salariu. Remunerațiile lor sunt între 5.300 

și 10.100 de euro 

11 dintre cei 14 membri ai CSM au dat în judecată instituția la care lucrează pe 

motiv că sunt discriminați. Potrivit Radio Europa Liberă, ei cer în instanță un spor 

de 25% din salariu, pentru că lucrează cu secrete de stat. Anul trecut, Parlamentul a 

modificat Legea unică a salarizării și a acordat acest spor doar celor din sistemul 

de ordine publică, apărare și securitate națională. 

Printre cei care au dat în judecată Consiliul Superior al Magistraturii se află chiar 

președintele acestei instituții, Bogdan Mateescu. Judecătorul a confirmat pentru 

TVR acțiunea în instanță. Alături de el, au mai semnat 10 membri ai Consiliului. 
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Potrivit declarațiilor de avere, aceștia au venituri lunare cuprinse între 5.300 și 

10.100 de euro. Cei mai mulți dintre ei au în jur de 8-9.000 de euro pe lună. 

Anul trecut, în octombrie, magistrații au cerut Tribunalului Dâmbovița și sporul de 

25% pentru acces la secrete de stat. Între timp, instanța și-a declinat competența și 

a trimis cererea la Tribunalul Municipiului București. Reprezentanți ai unor 

asociații ale magistraților sunt de părere că, în ciuda faptului că veniturile celor din 

CSM sunt printre cele mai mari din sistemul public, solicitarea pentru un nou spor 

este justificată. 

 

BOGDAN PÎRLOG, procuror, Asociația Inițiativa pentru Justiție: "SSID (nivel 

Strict Secret de Importanţă Deosebită) presupune şi nişte limitări ale libertăţii, spre 

deosebire de alte grade de clasificare. Inclusiv în momentul în care primeşti SSID 

îţi exprimi acordul pentru a fi supus periodic unor activităţi specifice unor mandate 

de siguranţă naţională." 

Doar trei judecătoare din CSM nu se află pe lista celor care au dat în judecată 

instituția pentru acordarea unui nou spor: Andrea Chiș, Evelina Oprina și Gabriela 

Baltag. Surse judiciare susțin că ultimele două au dat și ele în judecată CSM, însă 

au făcut-o la o altă instanță din țară. 

Am încercat fără succes să vorbim despre acest subiect cu mai mulți membri ai 

Consiliului Superior al Magistraturii. Oricum, cererea de mărire a salariului făcută 

de cei mai puternici oameni din sistemul judiciar vine în momentul în care 

Executivul a anunțat că se pregătește să taie din sporurile bugetarilor, pe motiv că 

multe dintre ele sunt nejustificate. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 DECIZIE Camera Deputaților TAIE indemnizațiile a ȘAPTE deputați, 

majoritatea USR - PLUS, pentru absențe 

Biroul permanent al Camerei Deputaţilor a decis miercuri reţinerea a 1% din 

indemnizaţia lunară brută pentru şapte deputaţi, şase de la USR-PLUS şi unul de la 

UDMR, din cauza absenţelor nemotivate la lucrările parlamentare din lunile 

ianuarie şi februarie. 
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„Supunem Biroului permanent, spre examinare şi decizie, situaţia privind absenţele 

nemotivate ale unor deputaţi de la lucrările parlamentare din lunile ianuarie şi 

februarie 2021, pentru care nu s-a solicitat motivarea. În conformitate cu 

prevederile art. 28 şi 29 din Statutul deputaţilor şi al senatorilor şi ale art. 240 alin. 

8 din Regulamentul Camerei Deputaţilor, neparticiparea la cel puţin o activitate 

parlamentară desfăşurată în cadrul programului de lucru, are drept consecinţă 

reţinerea a 1% din indemnizaţia lunară brută a deputatului, cu excepţia absenţelor 

motivate de drept sau la cerere în condiţiile legale şi regulamentare”, arată nota 

transmisă către Biroul permanent de secretarul Camerei Deputaţilor Daniel Suciu. 

Parlamentarii cărora le va fi reţinut din indemnizaţie sunt Norbert Apjok (UDMR), 

Cristian Brian (PLUS), Andrei-Iulian Drancă (USR), Ionel-Bogdan Rodeanu 

(USR), Cristian Seidler (USR), Eugen Terente (USR) şi Daniel-Liviu Toda 

(PLUS). 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Andrei Muraru, viitorul ambasador al României în SUA, e încrezător că 

vizele vor fi ridicate până la sfârșitul mandatului lui Iohannis 

Andrei Muraru, propus ambasador al României la Washington, a primit aviz 

favorabil, miercuri, din partea parlamentarilor din comisiile reunite care se ocupă 

de politică externă și de românii din afara granițelor. La audieri, Andrei Muraru s-a 

declarat încrezător că până la sfârșitul mandatului președintelui Iohannis (în 2024 - 

n.r.), românii vor putea călători în Statele Unite fără a avea nevoie de viză.  

„România este aspirantă de 16 ani la acest program (Visa Waiver - n.r.). 

Cunoaștem bine vulnerabilitățile interne pe care le avem și, în același timp, limitele 

cauzate de prevederile legale inflexibile în vigoare din SUA. Vom ști curând mai 

multe despre cauzele care determină refuzul anumitor cereri pe care cetățenii 

români le fac pentru vize de scurtă ședere în Statele Unite și vom iniția o campanie 

publică de informare, așa cum a anunțat deja ministrul Bogdan Aurescu. Avem 

nevoie de asemenea de o soluție creativă la nivel de Congres pe care, sunt convins, 

că o vom găsi.  

https://www.digi24.ro/stiri/externe/ministrul-de-externe-romania-vrea-sa-obtina-exceptii-de-la-sua-pentru-ridicarea-vizelor-facand-apel-la-statutul-de-partener-strategic-1470653
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Sunt astfel încrezător că, până la finalul mandatului Președintelui Iohannis, românii 

vor călători în SUA fără viză”, arată Andrei Muraru, într-o postare pe Facebook în 

care explică ce le-a spus parlamentarilor la audierile de miercuri. 

Includerea în Visa Waiver nu depinde de președintele român, nici de cel american 

și nici măcar de Congresul SUA, cel care aprobă includerea unei țări în Visa 

Waiver, ci de românii înșiși: înainte de toate, rata de respingere a celor care solicită 

viza de SUA nu trebuie să depășească 3 la sută, or deocamdată suntem departe de 

această țintă. 

Pentru a fi inclusă în programul Visa Waiver, care presupune călătoria în SUA fără 

obligativitatea de a obține în prealabil o viză, o țară trebuie să aibă o rată de refuz a 

vizelor de până la 3 la sută. Or, România are, în acest moment, are o rată de refuz a 

vizelor de peste 10 la sută. 

„Dacă putem să identificăm exact sau cât mai exact care sunt motivele acestor 

refuzuri, putem să calibrăm și campania de informare publică pe care intenționăm 

să o declanșăm în perioada următoare, în așa fel încât să creștem gradul de 

conștientizare a cetățenilor români cu privire la șansele pe care anumite cereri le au 

atunci când depun o cerere de viză. Sigur că această scădere a ratei de refuz nu 

depinde de autoritățile române, în principal, dar ceea ce putem să facem, împreună 

cu partenerii americani, este să creștem acest grad de conștientizare, plecând, în 

mod concret, de la rațiunile pentru care anumite cereri sunt refuzate”, a declarat 

Bogdan Aurescu într-un interviu pentru Digi24. În acest scop, a fost creat în 

noiembrie anul trecut un grup de lucru comun cu SUA. 

Andrei Muraru: Avem nevoie de mai multă prezență SUA în România 

Andrei Muraru, care ocupă din 2014 funcţia de consilier prezidenţial, şef al 

Departamentului Relaţii cu Autorităţile Publice şi Societatea Civilă, spune că o altă 

prioritate a mandatului său de ambasador va fi creșterea prezenței militare 

americane în România, pe care o consideră „primordială”.  

„Avem nevoie de mai multă prezență SUA în România: pe uscat, în aer și pe 

mare”, arată Andrei Muraru în postarea pe Facebook în care explică ce priorități 

și-a stabilit pentru viitorul său mandat de ambasador. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/de-ce-nu-ridica-sua-obligatia-detinerii-unei-vize-pentru-romania-1420489
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/cat-de-mult-conteaza-romania-in-lume-proiectul-apreciat-de-seful-nato-si-care-ar-creste-influenta-tarii-noastre-in-regiune-1482261
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„Creșterea prezenței militare americane în România este primordială. La fel și 

sprijinirea obiectivelor României legate de implementarea prezenței înaintate a 

NATO pe Flancul Estic. Pentru noi, prezența trupelor americane în România este 

complementară prezenței NATO înaintate. Avem nevoie de mai multă prezență 

SUA în România: pe uscat, în aer și pe mare. Nu există îndoieli că România a fost 

perfect loială alianței NATO, în crizele momentului, iar din 2016, odată cu pactul 

politic inițiat de Președintele Klaus Iohannis, putem spune, fără să greșim că, 

pentru noi, ancorarea în civilizația occidentală nu mai înseamnă doar valori 

comune, ci trece și prin investițiile în securitate. În plus, militarii români și 

americani au luptat umăr la umăr în ultimii 20 de ani în numeroase teatre de 

operații. O prezență mai mare a SUA în România ar fi un mesaj în sine cu privire 

la angajamentul puternic al Washington-ului față de securitatea la Marea Neagră. 

Este, de asemenea, foarte relevantă această suplimentare de trupe și echipamente 

din perspectiva descurajării”, arată Andrei Muraru. 

„Administrația Iohannis, pe care am avut onoarea să o servesc vreme de aproape 7 

ani, a consolidat temeinic această relație cu SUA. 

Anul acesta se împlinesc 10 ani de la adoptarea documentului politic ce stă la baza 

cooperării actuale cu SUA, iar la anul vom marca un sfert de veac de parteneriat 

strategic”, argumentează Andrei Muraru. 

Un milion de români în SUA 

Un alt obiectiv prioritar al mandatului său de ambasador al României în SUA va fi, 

spune Andrei Muraru, sporirea investițiilor americane în România. Securitatea 

rețelelor 5G, sectorul nuclear civil, digitalizarea sau sănătatea sunt câteva dintre 

domeniile de interes pentru cooperarea bilaterală. 

„Companiile americane și românești sunt perfect compatibile, iar investitorii 

americani încep să considere România un loc bun pentru investiții. Un clasament 

recent al BNR plasează SUA pe locul 5 în topul investițiilor străine directe (după 

investitorul final), cu o valoare a investițiilor de 5,8 miliarde euro. Suntem departe 

de potențial, dar avem perspective bune: în ianuarie 2021 avem o creștere a 

schimburilor comerciale cu peste 50% față de aceeași lună a anului precedent.  
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Amintesc de asemenea câteva dintre domeniile în care ne vom concentra eforturile 

pentru cooperarea economică: securitatea rețelelor 5G, sectorul nuclear civil, 

digitalizarea sau sănătatea”, menționează Andrei Muraru. 

Nu în ultimul rând, pentru dezvoltarea relației bilaterale un rol important îl poate 

avea comunitatea românească de peste Ocean. De aceea, România are în vedere 

extinderea rețelei consulare, dar și o politică de a apropia comunitatea de români 

din SUA, care, conform unor estimări MAE, se ridică la un milion de persoane. 

„Un recensământ din 2015 arăta că aproape 470.000 de persoane din SUA şi-au 

declarat originea română, la care se adaugă aproape 170.000 de 

rezidenți. Totuși, noi estimăm că acest număr este considerabil mai mare, în jur 

de 1 milion de persoane. Cea mai bună manieră în care statul le poate recunoaște 

contribuția românilor din afară este să se pună, în mod concret, în slujba lor. Ne 

gândim la noi instrumente (extinderea rețelei consulare e o certitudine) și o politică 

abilă de a atrage, de a apropia comunitatea de români către sprijinirea și 

promovarea intereselor României”, spune Andrei Muraru, viitorul ambasador al 

României în SUA. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Conferinţa PRIA Urban Innovation & E-Mobility, organizată joi 

Conferinţa PRIA Urban Innovation & E-Mobility, organizată joi, va avea ca teme 

principale de discuţie parteneriatul public-privat, parteneriatele strategice care 

conduc la durabilitate şi dezvoltare economică, precum şi reducerea poluării. 

 

Conferinţa PRIA Urban Innovation & E-Mobility va avea loc online atât pe 

Facebook, cât şi pe o platformă online pentru evenimente şi va reuni atât companii, 

dar şi lideri la nivel central şi local, reprezentanţi ai societăţii civile, mass media 

din oraşe precum Bucureşti, Cluj, Iaşi, Sibiu, Braşov, Oradea, Buzău, Timişoara. 

 

"Evenimentul se va concentra asupra punctelor de discuţie importante pentru 

mediul urban - mobilitate, energie, tehnologie, mediu, construct&real estate şi 

infrastructură şi va atrage mii de vizualizări", notează organizatorii. 
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Printre alte teme abordate în cadrul conferinţei sunt reducerea poluării şi 

promovarea planificării transportului, a sănătăţii publice, a educaţiei, a mediului, a 

dezvoltării energiei regenerabile. De asemenea, se va discuta despre reorganizarea 

mobilităţii urbane durabile a întregului sistem prin care operăm, concentrându-se 

pe protecţia mediului, reducerea consumului de energie convenţională, reducerea 

poluării şi promovarea surselor de energie verde. 

 

Totodată, pe agendă se mai află inovaţiile tehnologice în domeniul protecţiei 

mediului, folosirea tehnologiei pentru a ajuta oraşele să funcţioneze mai bine, 

contextul actual şi oportunităţile de colaborare intersectorială pentru promovarea e-

mobilităţii în România. 

 

Pe de altă parte se va discuta despre identificarea oportunităţilor de infrastructură 

ecologică pentru creşterea spaţiului verde într-o comunitate foarte urbanizată, 

îmbunătăţirea calităţii aerului, reducerea efectului insulelor de căldură urbane şi 

creşterea biodiversităţii mediului, despre digitalizarea economiei circulare şi 

impactul pentru oraşele viitorului. 

 

PRIA Urban Innovation & E-Mobility Conference un eveniment naţional 

PRIAevents, cu energie oferită de Engie România, reprezintă platforma unică 

pentru discuţii aprofundate între administraţiile locale, reprezentanţi ai mediului de 

afaceri, ai mediului universitar, specialişti în urbanism, tehnologie şi servicii la 

nivel naţional şi internaţional, dar şi lideri ai comunităţii.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 România ar putea primi 4 miliarde de euro prefinanțare prin Mecanismul 

European de Redresare și Reziliență din luna iunie 

4 miliarde de euro prefinanțare din cele aproximativ 30 de miliarde de euro alocate 

țării noastre prin Mecanismul European de Redresare și Reziliență vor putea fi 

livrate României începând din luna iunie dacă până atunci va fi adoptată decizia 

privind resursele proprii de toate țările membre, iar Planul Național de Redresare și 

Reziliență al României va fi aprobat oficial de Comisia Europeană, a anunțat 

pe Facebook europarlamentarul Siegfried Muresan. 

https://www.facebook.com/SiegfriedMEP/posts/305376724280130
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Ce spune Siegfried Muresan: 

 Comisarul european pentru buget și administrație, Johannes Hahn, ne-a 

confirmat astăzi, în ședința Comisiei pentru bugete a Parlamentului 

European, că, dacă toate țările membre ale Uniunii Europene ratifică până la 

finalul lunii mai decizia privind resursele proprii, începând cu 1 IUNIE, 

Comisia Europeană va putea să atragă fonduri de pe piețele internaționale și 

să acorde prefinanțări țărilor membre care au deja aprobate planurile 

naționale de redresare și reziliență. 

 Ce înseamnă pentru România 

 În urma negocierilor pe care le-am condus în Parlamentul European din 

poziția de coraportor pe Mecanismul de Redresare și Reziliență, am reușit să 

obțin creșterea prefinanțării pe care țările membre o vor primi prin acest 

mecanism, de la 10%, la 13%. Astfel, am crescut de la 3 miliarde de euro, la 

aproape 4 miliarde de euro prefinanțarea de care va beneficia România din 

cele aproximativ 30 de miliarde de euro alocate țării noastre prin 

Mecanismul European de Redresare și Reziliență. 

 Prin declarația de astăzi, comisarul Hahn a confirmat că cele 4 miliarde vor 

putea fi livrate României începând din luna iunie dacă până atunci va fi 

adoptată decizia privind resursele proprii de toate țările membre, iar Planul 

Național de Redresare și Reziliență al României va fi aprobat oficial de 

Comisia Europeană. 

Parlamentul European a aprobat în martie Mecanismul de redresare și reziliență 

(MRR), pentru a ajuta țările Uniunii Europene, inclusiv România, să combată 

efectele pandemiei de COVID-19. MRR este cel mai important element constitutiv 

al pachetului de stimulente aferent Instrumentului european de redresare „Next 

Generation EU”, care are o valoare totală de 750 de miliarde EUR. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Țările din UE s-au înțeles: Certificatul COVID va fi aplicat doar un an 

Statele membre au stabilit pentru un an durata de aplicare a reglementării privind 

certificatul european de sănătate destinat facilitării călătoriilor în UE, conform 

textului adoptat miercuri de ambasadorii celor douăzeci şi şapte de state ale 

blocului comunitar, regulă ce urmează să fie negociată cu parlamentarii europeni, 

relatează AFP. 

Propunerea iniţială a Comisiei Europene prevedea ca acest "certificat verde digital" 

- care ar trebui să intre în vigoare până la sfârşitul lunii iunie - să fie valabil până 

când Organizaţia Mondială a Sănătăţii (OMS) va declara că pandemia de COVID-

19 a luat sfârşit, scrie Agerpres.ro. 

Dar statele membre, refuzând ca aplicarea acestuia să depindă de un organism din 

afara UE, au modificat această dispoziţie. Textul prevede ca această reglementare 

să se aplice timp de 12 luni de la intrarea sa în vigoare, urmând ca executivul 

european să facă un raport de evaluare cu trei luni înainte de sfârşitul acestei 

perioade. 

Potrivit textului, o suspendare sau o prelungire trebuie să aibă loc în cadrul unei 

proceduri legislative ordinare implicând Consiliul (care reprezintă statele membre) 

şi Parlamentul European şi nu doar Comisia. 

Acest document este destinat să faciliteze călătoriile europenilor care pot atesta că 

au fost vaccinaţi împotriva COVID-19, un rezultat negativ la teste PCR sau antigen 

rapid ori că au dezvoltat imunitate după infectare. 

Referitor la măsurile antiepidemice de la frontierele lor, cele 28 de state membre 

au reformulat o dispoziţie care prevede că orice stat care impune restricţii 

(carantină sau altele) deţinătorilor respectivelor certificate ar trebui să vină cu 

explicaţii în faţa Comisiei Europene. 

"Utilizarea certificatului verde digital în scopul ridicării restricţiilor trebuie să 

rămână în responsabilitatea statelor membre", se menţionează în document. 

În condiţiile în care mai multe ţări au început deja să implementeze propriile 

certificate, textul prevede o perioadă de tranziţie de şase săptămâni pentru ca aceste 

ţări să îşi poată adapta sistemul la cadrul european comun. 
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Acest instrument vizează cele 27 de ţări ale UE, precum şi state care nu sunt 

membre ale UE, dar care fac parte din spaţiul Schengen: Islanda, Norvegia, Elveţia 

şi Liechtenstein. De asemenea, au fost adăugate dispoziţii privind recunoaşterea 

certificatelor emise de ţări din afara UE. 

Acest certificat "este foarte important pentru cetăţenii noştri, societăţile noastre şi 

relansarea economiilor noastre", a subliniat într-un comunicat de presă premierul 

portughez Antonio Costa, a cărui ţară deţine preşedinţia UE, salutând un "prim 

pas". 

Proiectul de reglementare este supus unei proceduri legislative accelerate pentru a 

fi pregătit la timp pentru sezonul turistic estival. Parlamentul European urmează să 

ia o decizie la sfârşitul lunii aprilie şi să formuleze amendamente, după care vor 

începe negocieri între cele trei instituţii pentru a ajunge la un acord cu privire la 

textul final. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul Apărării, Nicolae Ciucă, despre retragerea din Afganistan: 

România va acţiona în acord cu deciziile aliate 

România va acţiona în acord cu deciziile aliate referitoare la calendarul retragerii 

din Afganistan, a anunțat ministrul Apărării, Nicolae Ciucă, după reuniunea 

extraordinară comună a miniştrilor de externe şi miniştrilor apărării din statele 

membre NATO. 

"Miniștrii afacerilor externe și ai apărării aliați am adoptat o Declarație comună a 

Consiliului Nord-Atlantic prin care a fost decisă demararea procesului de retragere 

a forțelor aliate din Afganistan începând cu 1 mai 2021. Ca unul din cele mai 

importante state contributoare cu trupe la Misiunea Resolute Support, cu peste 600 

de militari dislocaţi în prezent, România va acţiona în acord cu deciziile aliate 

referitoare la calendarul retragerii.", a scris ministrul Apărării, Nicolae Ciucă, pe 

pagina sa de Facebook. 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/antonio-costa_7150.html
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Ministrul Nicolae Ciucă a subliniat, cadrul reuniunii, importanţa focalizării atenţiei 

asupra aplicării măsurilor consistente de asigurare a protecţiei forţelor NATO din 

Afganistan în perioada următoare, concomitent cu o abordare coordonată privind 

retragerea trupelor, arată MApN într-un comunicat. 

Reuniunea a avut loc, în format de videoconferinţă, în contextul finalizării analizei 

administraţiei SUA cu privire la Afganistan şi a deciziei de retragere a forţelor 

americane până la 11 septembrie 2021. 

În Afganistan se mai află 2500 de militari americani. Alături de ei sunt în jur de 

7000 de forțe ale coaliției, în principal din țări NATO dar și din Georgia și 

Australia. România are 619 militari în zonă. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Ministrul de Externe și ministrul Apărării și-au exprimat preocuparea 

pentru desfăşurarea de trupe rusești la frontiera estică a Ucrainei și în 

Crimeea 

Ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, a exprimat preocuparea României 

pentru desfăşurarea de trupe ale Rusiei în Crimeea, la frontiera estică a Ucrainei, în 

cadrul reuniunii extraordinare comune a miniştrilor de externe şi miniştrilor 

apărării din statele membre NATO. 

"Ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, a evidenţiat poziţia principială a 

României privind susţinerea integrităţii teritoriale şi suveranităţii Ucrainei. 

Totodată, a exprimat preocuparea României pentru desfăşurarea de trupe şi 

echipamente ale Rusiei în Crimeea, la frontiera estică a Ucrainei şi, în general, în 

Marea Neagră. De asemenea, a subliniat necesitatea evaluării atente de către 

Alianţă a situaţiei de securitate şi, mai ales, a implicaţiilor acesteia asupra 

securităţii euroatlantice, precum şi a continuării măsurilor de asigurare a 

descurajării şi apărării în regiunea Mării Negre", se arată într-un comunicat al 

MAE. 

 

https://www.mapn.ro/cpresa/16942_participarea-ministrului-apararii-nationale-nicolae-ionel-ciuca-la-reuniunea-extraordinara-comuna-a-ministrilor-de-externe-si-ministrilor-apararii-din-statele-membre-nato
https://www.mae.ro/node/55381
https://www.mae.ro/node/55381
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"Miniștrii de externe și ai apărării din statele membre NATO am exprimat 

îngrijorarea privind evoluțiile recente și creșterea semnificativă a prezenței trupelor 

militare ruse în Crimeea ilegal ocupată și la frontiera de est a Ucrainei", a transmis, 

la rândul său, ministrul Apărării, Nicolae Ciucă. 

Rusia a desfăşurat între 15.000 şi 25.000 de militari în Peninsula Crimeea şi la 

frontiera cu Ucraina, potrivit estimărilor Statelor Unite, a indicat miercuri 

însărcinatul cu afaceri al SUA, Courtney Austrian, în cadrul unei reuniuni OSCE, 

la Viena. 

Masarea de trupe ruseşti la frontiera cu Ucraina alimentează îngrijorările privind o 

nouă acutizare a tensiunilor în regiune. 

Moscova a anexat peninsula Crimeea după un referendum controversat în 2014. 

Guvernele occidentale consideră în continuare Crimeea drept parte a teritoriului 

ucrainean. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 FMI: Economia Europei este pe cale să revină la nivelul anterior crizei în 

2022 

Economia Europei este pe cale să revină la nivelul anterior crizei în 2022, a anunţat 

miercuri Fondul Monetar Internațional (FMI), precizând că estimările sale depind 

de campania de vaccinare împotriva Covid-19, transmite CNBC. 

În ultimele săptămâni, ţările europene au fost nevoite să introducă noi restricţii, sau 

să întărească măsurile anterioare de sănătate publică, pe măsură ce infecţiile cu 

Covid-19 au crescut. 

Acest lucru a dus la o revizuire în scădere de 0,2 puncte procentuale a prognozei de 

creştere a FMI pentru acest an, care se ridică în prezent la 4,5%. 

„Presupunând că vaccinurile devin disponibile pe scară largă în vara anului 2021 şi 

pe tot parcursul anului 2022, creşterea PIB-ului este proiectată la 3,9% în 2022, 

aducând PIB-ul Europei la nivelul pre-pandemic”, afirmă FMI în ultimele sale 

estimări economice regionale. 

http://stiri.tvr.ro/rusia-a-desfa-urat-intre-15-000-i-25-000-de-militari-la-grani-a-cu-ucraina-potrivit-unui-diplomat-american-al-osce_883461.html#view
http://stiri.tvr.ro/rusia-a-desfa-urat-intre-15-000-i-25-000-de-militari-la-grani-a-cu-ucraina-potrivit-unui-diplomat-american-al-osce_883461.html#view
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Cu toate acestea, incertitudinea asupra modului în care va evolua pandemia 

continuă să facă perspectivele incerte, mai ales când vine vorba de noi variante 

potenţiale şi de viteza de vaccinare. 

„Există o necunoscută cu privire la cât de repede poate fi înfrânt cel de-al treilea 

val, pe care nu îl avem în prognoză, şi este cu siguranţă un risc negativ”, a declarat 

Alfred Kammer, directorul departamentului european al FMI, pentru CNBC. 

„Un risc este şi dacă vaccinarea va fi mai lentă decât ne aşteptăm cu toţii în 

prezent”, a spus el, înainte de a adăuga: „Trebuie să fim pregătiţi ca virusul să ne 

surprindă din nou”. 

De fapt, cei 27 de membri ai Uniunii Europene au primit o nouă veste proastă, 

săptămâna aceasta, Johnson & Johnson anunţând că va întârzia lansarea vaccinului 

său în Europa după ce autorităţile din SUA şi-au exprimat îngrijorarea cu privire la 

complicaţiile extrem de rare de producere a unor cheaguri de sânge în urma 

vaccinării. 

Acest vaccin era unul dintre cele patru pe care se baza blocul comunitar pentru a-şi 

accelera campania de vaccinare în al doilea trimestru al anului 2021. 

Vaccinul dezvoltat de J&J era dorit în mod special de multe guverne, având în 

vedere că necesită o singură inoculare. 

Aceasta nu este prima întârziere a distribuţiei vaccinurilor în Europa, iar UE s-a 

confruntat cu critici cu privire la ritmul lent al vaccinărilor. 

Pe lângă problemele legate de vaccinul Oxford-AstraZeneca, autoritatea de 

reglementare a medicamentelor din Europa a fost acuzată că a avut nevoie de prea 

mult timp pentru a aproba noile vaccinuri. 

FMI se mai aşteaptă la creşterea preţurilor în Europa pe tot parcursul anului 2021. 

„Se prevede că inflaţia, limitată în prezent de slăbiciunea economică, se va accelera 

în 2021 cu 1,1 puncte procentuale, până la 3,1%, parţial din cauza preţurilor mai 

ridicate ale mărfurilor”, afirmă Fondul în raportul său. 

Inflaţia în creştere ar putea obliga BCE să îşi ajusteze politica monetară extrem de 

permisivă. 
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Pentru zona euro, Banca Centrală Europeană a declarat că inflaţia de la sfâîrşitul 

anului ar putea fi de 2%. 

Acest nivel este important pentru banca centrală, dat fiind că mandatul său este de 

a se asigura că inflaţia rămâne „aproape, dar sub 2%” 

(Sursa: economedia.ro) 

 


